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SLOVO STAROSTY MĚSTA  
 
 
 
 

„Zlato se pozná v ohni, 
v neštěstí stateční lidé.“ 

 
                                         Seneca 

 
 
                                     
                                          

 
Vážení spoluobčané, 

 

      vítejte při čtení druhého vydání Borského zpravoda-
je v letošním roce. Za běžných okolností by se jednalo o 
vydání již třetí, avšak komplikovaná doba nám jedno vy-
dání zpravodaje omezila.  
      Několikrát denně posloucháme zprávy ze všech médi-
ích o omezení, o stavech počtu nemocných, uzdravených 
apod. Proto se těmito údaji nebudu zabývat. Dnes bych 
se chtěl věnovat především občanské pomoci, sounáleži-
tosti a vzájemné spolupráci, která probíhala v uplynulých 
dnech a týdnech v našem městě. 
      Po vyhlášení „nouzového stavu“ se u nás v Boru lidé 
spojili a nabízeli spolupráci ve formě výroby roušek. Naši 
zaměstnanci městského úřadu „rozbalili základnu“ 
v budově MKS s „detašovaným pracovištěm“ v knihovně. 
Následně rozšířili „šicí tým“ o členky z řad kolegyň 
z městského úřadu a dobrovolníků z našeho města, na-
koupili materiál (nejdříve používali vlastní a darovaný) a 
stříhali, šili a šili, stříhali … Ke spolupráci se připojili další 
naši spoluobčané, kteří v domácích podmínkách vyráběli 
roušky, které nám následně přinášeli, popř. své výrobky 
poskytovali na další místa (poliklinika, stanice rychlé zá-
chranné služby). Pomoc jsme získali od několika firem, 
které nám dodaly vyrobené roušky a následně i dezin-
fekční prostředky.  
      Díky této obětavosti a sounáležitosti jsme každé úterý 
a čtvrtek mohli rozdávat v pokladně budovy kina roušky 
našim spoluobčanům. Zároveň byly poskytnuty roušky do 
Domu pro seniory v Kurojedech, Rodinného centra Stříbro, 
Penny marketu Bor, pro učitelky a děti v MŠ Bor, klientům 
soc. odboru MěÚ Bor, Domovu pro seniory v Tachově, do 
ubytovny v Boru (dřevák) a samotným zaměstnancům 
úřadu. K datu 11. 5. 2020 bylo v Boru vyrobeno neuvěřitel-
ných 3 276 roušek a z toho rozdáno 2 957 ks.    

 

Vážení spoluobčané, jednotlivci i firmy, 
dovolte mi, abych Vám jménem města Bor  

co nejsrdečněji poděkoval za Vaši obětavost,  
sounáležitost a empatii, kterou jste vyjádřili  

svou pomocí občanům našeho města. 
Významné poděkování si zaslouží zaměstnanci  

našeho městského úřadu, kteří okamžitě zareagovali 
na nelehkou situaci a zorganizovali vše potřebné  

pro pomoc našim spoluobčanům. 
Děkuji Vám všem! 

      Situace ve městě vyžadovala další bezpečnostní 
zdravotní opatření, které město zajišťovalo. Mezi nejdůle-
žitější patřila plošná dekontaminace našeho města, 
která byla nejdříve prováděna našimi zaměstnanci tech-
nického zázemí úřadu. Po konzultaci se zástupci 
Krajského úřadu PK, Krajskou hygienickou stanicí a 
Hasičským záchranným sborem PK bylo přistoupeno 
k rozšíření plošné dekontaminace na celé spádové 
území našeho města. Ve spolupráci s hasiči SDH Bor by-
ly každý den (jeden den zaměstnanci úřadu / jeden den 
hasiči) po dobu 14 dnů dezinfikovány veřejné prostory 
často využívané a navštěvované (lavičky, kontejnery a 
odpadkové koše, prostory před veřejnými budovami, au-
tobusové a vlakové čekárny, prostory na hřbitově a další). 
.  

Rád bych touto cestou poděkoval našim hasičům, 
kteří nám s našimi zaměstnanci pomáhali zajišťovat 

zdravotně bezpečné veřejné prostory 
 v celém spádovém území města. 

 

      Velmi zásadní pro zajištění zdravotní bezpečnosti lé-
kařů a pacientů v našem městě a naprosto výjimečné 
v rámci Plzeňského kraje, byla instalace termokamery 
na poliklinice. Ta dnes změří všem, kteří vstoupí do bu-
dovy našeho zdravotního zařízení, tělesnou teplotu. 
V případě zjištění vysoké teploty je pacientovi věnována 
okamžitá pomoc a v případě podezření na infekční náka-
zu je s pacientem komunikováno a pod soustavou 
instalovaných kamer je přemístěn do infekční místnosti v 
poliklinice, do které se dostane vstupem mimo budovu. 
Následně je poskytnuta lékařská pomoc. Díky tomuto za-
řízení je minimalizované riziko kontaktu lékařů, pacientů a 
osob v budově polikliniky.   
 

Velmi si vážím spolupráce s vedením naší polikliniky, 
které dokázalo za několik let vybudovat špičkové 

zdravotní zařízení v našem městě a díky  
lékařskému obsazení zajistit tak vysoký  

zdravotnický komfort pro pacienty. 
Přijměte poděkování za nás všechny! 

 

      Při zmínce o zdravotním zařízení nemohu nezmínit 
Pečovatelskou službu Bor, která zajišťuje klientům své 
služby nejen pro město, ale i pro široké okolí. 
      Díky úzké spolupráci bylo možné nabídnout našim 
seniorům při nouzovém stavu dovoz jídel a tím tak zajistit 
zdravotní bezpečnost a minimalizovat tak možné riziko. 
Důležitost a ocenění pečovatelské služby si většinou 
uvědomíme až v okamžiku, kdy takové služby potřebuje-
me nutně a urychleně zajistit. 
.    

Děkuji Vám za Vaši obětavou práci pro naše spoluob-
čany. Osobně bych chtěl poděkovat i ostatním 

spoluobčanům, kteří nebyli přímo vidět, ale pomáhali 
nám všem, jen o nich nevíme, ale jsou mezi námi. 

 

… jsem hrdý a vděčný za to, že žiji ve městě, kde se 
lidé v nelehké době dovedou vzájemně spojit a nabídnout 
pomoc ostatním spoluobčanům překonat překážky, které 
nám život nastavuje.   

S úctou               
Petr Myslivec, starosta města 

 



 

INFORMACE Z RADNICE  
 

Z jednání Rady města  
 

1. zasedání 15. ledna 2020  

RM schválila připomínky ke zjišťovacímu řízení EIA 

k záměrům: Park Mlýnec – Vysočany, objekt M9 a CPI 

Mlýnec – Vysočany, páteřní komunikace. 
 

2. zasedání 29. ledna 2020   

Vedoucí odboru správy majetku města předložil plán 
prací v lesích města Bor na rok 2020. 
Vedoucí finančního odboru předložila přehled o stavu 
finančních prostředků na účtech města k  31. 12. 2019.  
 

3. zasedání 31. ledna 2020   

RM schválila výsledek zadávacího řízení na akci: 

Pořízení lesní techniky. Dodavatelem bude firma 

FOREST MERI s.r.o., Slavkov u Brna. 
 

4. zasedání 12. února 2020   

O činnosti SOČ (skládka odpadů), VSO ZČ a VSO Halže 

(vodárenská sdružení) informoval starosta města.  

RM schválila rozpočet na rok 2020 včetně střednědobého 

výhledu rozpočtu pro zřízené příspěvkové organizace: 

Mateřská škola Bor, Základní škola Bor, Poliklinika Bor, 

SBTH Bor a stanovila závazný ukazatel ve výši transferu 

zřizovatele. 

Dodavatelem automatického závlahového systému pro 

fotbalový areál TJ Sokol Bor bude firma Meandr AZS, 

s.r.o., Praha. 

RM schválila zásady pronájmu/pachtu pozemků 

v majetku města Bor.  

Město Bor získalo finanční prostředky z programu MŽP 

Efekt 2020 ke snížení energetické náročnosti veřejného 

osvětlení na projekt: Výměna svítidel veřejného osvětlení 

ve městě Boru. 

RM schválila znění a podání připomínek k projektové 

dokumentaci: CPI Park Mlýnec, páteřní komunikace; Park 

Mlýnec – Vysočany, objekt M12e; Stavební úpravy v 

areálu CPI Vysočany - komunikace a zpevněné plochy. 
 

5. zasedání 17. února 2020   

RM projednala žádosti osadních výborů o finanční 

příspěvky na pořádání společenských akcí v roce 2020 a 

žádosti a návrhy osadních výborů na provedení oprav a 

investic v místních částech v roce 2020. 

RM projednala žádosti organizací, spolků a zájmových 

sdružení o dotace z rozpočtu města Bor pro rok 2020.  
 

6. zasedání 26. února 2020   

RM vzala na vědomí zprávu konkurzní komise o výsledku 

konkurzního řízení na obsazení místa ředitelky MŠ Bor - 

uchazečka není vhodná pro výkon funkce ředitelky MŠ 

Bor. 
 

7. zasedání 11. března 2020  

Provozní doba kompostárny v roce 2020: od dubna do 

října každou sobotu od 10 do 13 hodin. 

Mobilní svoz odpadu z obcí bude proveden na jaře a na 

podzim, termín bude upřesněn. 

Úprava provozní doby zámku Bor v dubnu a v říjnu: pro-

hlídky v sobotu a v neděli od 10 do 17 hodin.  

Zhotovitelem stavby: Rekonstrukce sociálního zařízení – 

muži a ženy v sokolovně v Boru – v posilovně byla vybrá-

na firma Miroslav Havlíček, Holostřevy. 

Firma WORKOUT CLUB PARKS s.r.o., Ostrava – Ra-

dvanice, bude zpracovatelem projektové dokumentace na 

využití sportovní plochy na stadionu Bor. 

RM vzala na vědomí petici občanů týkající se výstavby 

nové haly ve Vysočanech. 

 Starosta předal Informaci MěÚ Tachov, odbor krizového 

řízení, k mimořádné situaci šíření koronaviru v ČR a 

informaci Ministerstva zdravotnictví k uzavření škol a 

zákazu společenských akcí nad 100 osob. 
 

8. zasedání 23. března 2020 

Rada města vzala na vědomí zprávu o plnění rozpočtu. 

Vedoucí OSMI předložil Přehled o nájemních smlouvách; 

Přehled o umístění nádob na biologicky rozložitelný 

odpad. 

Firma Milan Oncirk, Holostřevy doplní místní komunikaci 

v Čečkovicích o přejezd s odtokovými žlaby. 

Dodavatelem 8 zahradních setů pro zámecký parket 
bude firma Zámečnické práce Lávička, Holostřevy.  
U PENNY v Nádražní ulici bude instalováno zrcadlo. 

Krizová opatření – informace: 

Pečovatelská služba zajišťuje nákup a dovoz potravin 

seniorům.  

Základní škola zajišťuje hlídání dětí od 6 do 10 let 

zaměstnanců IZS (hasiči, záchranáři, policie). 

Poliklinika Bor provádí opatření v souvislosti s vývojem 

epidemiologické situace a výskytem onemocnění COVID-

19: dezinfekce, termokamery, komunikační zařízení, uza-

vírání sekcí atd.   

Mateřská škola zajišťuje provoz v jedné třídě.   

Městské kulturní středisko zajišťuje šití a distribuci roušek 

pro občany Boru.  

Krajský úřad Plzeňského kraje zajišťuje dodání 

dezinfekce a hygienických prostředků. 
 

9. zasedání 30. března 2020 

Krizová opatření – informace:  

Informace o krizových opatřeních jsou obcím zasílány 

prostřednictvím MěÚ Tachov, odboru krizového řízení, 

následně jsou zveřejněny na internetových stránkách 

města. Výroba a výdej roušek zdarma v kině pokračuje. 

Roušky se dodávají do DD Kurojedy, poliklinice, 

záchranářům. Vedoucí MKS vede evidenci o počtu 

roušek darovaných dobrovolníky.  

Mateřská škola Bor bude od 30. 3. 2020 uzavřena na 

dobu neurčitou.  
 

10. zasedání 6. dubna 2020 

Krizová opatření – informace: 

Do objektu  polikliniky vstupují klienti pouze hlavním 

vchodem, kamera monitoruje teplotu všech osob. 

K datu 3. 4. 2020 bylo ušito 1 847 ks roušek. Dodávají: 

MKS Bor, fa Tommy plus, fa Bavaria-Matratzen, fa 

Eissmann a další. 

Pravidelně je prováděna dezinfekce veřejných prostor.  

Senioři mohou požádat pečovatelskou službu o dodávku 

dezinfekce.  
 

11. zasedání 15. dubna 2020   

O činnosti DSO Borsko informoval starosta města.   

O činnosti Euregia Egrensis informoval starosta města.   

Dodavatelem akce Výměna svítidel veřejného osvětlení 

ve městě Bor bude firma Q-EL Pro s.r.o., Nová Role. 

Dodavatelem akce Pořízení užitkového elektromobilu a 

rychlonabíječky pro město Bor bude firma MIKEŠ – CZ 

s.r.o. 

Krizové řízení - informace: 

Probíhají videokonference s Plzeňským krajem.  

Pravidelně se provádí dezinfekce veřejných prostranství: 

autobusové zastávky, nádraží, lavičky, vstupy do 

veřejných prostor, bankomaty, odpadkové koše, 

kontejnery apod. 



12. zasedání 20. dubna 2020   

Krizové řízení - informace: 

Město zajišťuje 2x týdně nákup a dovoz potravin, 

dodávku dezinfekce do ubytovny dřevák (v karanténě).  

Provádí se plošná dezinfekce města a místních částí - 

zajišťuje SDH Bor a MěÚ Bor.  

Plzeňský kraj dodá 1000 ks roušek, 40 ks brýlí, 1000 párů 

rukavic a 10 ks obleků. 
 

13. zasedání 29. dubna 2020   

Firma SUDOP Project Plzeň a.s. Plzeň, bude 

zpracovatelem dokumentace pro územní rozhodnutí 

stavby Bor, Kurojedy – vodovodní přípojky. 

Obchodní společnost ARRIVA STŘEDNÍ ČECHY s.r.o., 

sídlo: Pod Hájem 97, 267 01 Králův Dvůr bude od 14. 6. 

2020 provozovatelem autobusové dopravy pro Plzeňský 

kraj  

Vedoucí finančního odboru předložila Zprávu o provedení 
inventarizace k datu 31. 12. 2019. 
 

Jana Šperková, místostarostka města 
 

Volby starosty a zastupitelstva města u na-
šich partnerů v Pleysteinu 
 

      Sice je to již dva měsíce, ale od posledního vydá-
ní zpravodaje nebyla příležitost Vás informovat o 
nových skutečnostech v našem partnerském městě 
Pleystein. V neděli 15. března zde proběhly volby sta-
rosty a členů zastupitelstva města. 
      Je nutné připomenout, že v Německu se volí starosta 
a zastupitelé přímo občany města dle absolutního počtu 
hlasů. Funkce místostarosty je pak následně ustanovena 
na prvním zasedání zastupitelstva. Účast v komunálních 
volbách byla již tradičně vysoká 77%, protože přímá vol-
ba dává šanci každému projevit svůj hlas a zcela určitě i 
sympatie konkrétní osobě na kandidátce.     

      Místo starosty znovu obhájil pan Reiner Rewitzer 
(CSU), který získal 52% přímých hlasů. Dle procentového 
počtu sice zvítězila se svými hlasy frakce FWG/SPD 
51,6% oproti CSU se 48,4%, důležitější je však pořadí 
počtu absolutních hlasů pro jednotlivé kandidáty, a tak do 
zastupitelstva města bylo zvoleno ze dvou kandidátek 
opravdu vyrovnaně po sedmi osobnostech + starosta se 
samostatným hlasem za CSU, což se v dlouhé minulosti 
takto těsně neodehrálo. Za frakci FWG/SPD se do zastu-
pitelstva dostali: Werner Riess, Claudia Poxleitner, 
Johann Sax, Thomas Parton, Ulrich Weig, Thomas Weig 
a Barbara Weig. Za CSU byli spolu se starostou zvoleni: 
Andrea Lang (bývalá místostarostka), Bernd Piehler,     

Josef Windirsch, Stefan Voit, Johann Kick, Christoph 
Müllhofer a Thomas Gallitzendörfer.  
      Vyrovnaný výsledek voleb ukazuje v Pleysteinu na 
posun na pomyslných vahách preferencí obyvatel, ale pro 
jednání v zastupitelstvu je takový výsledek mnohdy rizi-
kový, což po pravdě známe i u nás v Boru.  
      První zasedání zastupitelstva se konalo kvůli součas-
né pandemii až v úterý 12. května 2020 a potvrdilo do 
funkce místostarosty, rovněž opakovaně, paní Andreu 
Lang. 
      Na závěr lze říct, že vedení města zůstalo ve stejném 
obsazení a je zcela na místě popřát nejen starostovi Rei-
nerovi Rewitzerovi a jeho zástupkyni, paní A. Lang, ale i 
celému městu, aby se pod jejich vedením dařilo plnit je-
jich společné plány a dále se rozvíjelo dlouholeté 
partnerství mezi našimi městy. 
 

Miroslav Cvrk, tajemník MěÚ Bor 

 

PODĚKOVÁNÍ Z POLIKLINIKY  

 

      Velké poděkování všem, kteří odpovědným a pro-
fesionálním přístupem s vysokým pracovním 
nasazením pomohli zajistit a udržet provoz polikliniky 
bez významného omezení a tím zpřístupnit v této hek-
tické situaci zdravotní péči všem potřebným 
občanům. 
 

       
 

      Naši vládní představitelé zdůrazňují, že z nejhoršího 
jsme venku, nicméně připouští možnost „DRUHÉ VLNY“ 
na podzim. Faktem zůstává, že jsme se na pandemii leta 
připravovali, bohužel nás zastihla absolutně nepřiprave-
né. Přes chaotický začátek, kdy jsme se potýkali 
s nedostatkem ochranných prostředků i s provozními ne-
dostatky ve vybavení celé polikliniky. Díky vstřícnosti 
představitelů města, díky dobrým nápadům IT pracovníka 
spojeného s vysokým pracovním nasazením celého jeho 
týmu se podařilo vybudovat funkční a kvalitní ochranný 
systém, který ochrání jak pacienty, tak zdravotníky a bu-
de funkční a užitečný při další pandemii. Je nainstalována 
termokamera na měření teploty pacientů u vchodu do po-
likliniky, je vybudována infekční čekárna s kvalitním, 
skoro nadčasovým technickým zázemím, jsou zabudová-
ny germicidní zářiče (na pevno i přenosné), které 
dokonale dezinfikují prostory. 
      Děkuji všem lékařům a zdravotním sestrám, kteří se 
k možné nákaze postavili profesionálně a přes personální 



oslabení zajistili provoz včetně návštěv v domácnostech 
sestrami domácí péče. 
      Rovněž děkuji pečovatelské službě, která plnila nejen 
své pracovní povinnosti v domácnostech klientů, ale 
ochotně zabezpečovala nákupy pro starší občany. 
      Děkuji naší ekonomce a jejímu týmu za perfektní za-
jišťování ochranných prostředků i dalšího potřebného 
vybavení, ze kterého se v té době stalo nedostatkové 
zboží. Zároveň nesmím zapomenout s poděkováním řidi-
čům Nestátní dopravní zdravotní služby, kteří jsou 
ochotni pomoci v každé situaci nejen pacientům. 
 

 
 
 

      Velké poděkování patří paní Jarce Jáchimové, která 
v nejtěžší době ušila, ale i zorganizovala šití roušek jak 
pro nás, tak pro pacienty. Společný problém dal lidi do-
hromady, byli a jsou k sobě ohleduplnější a vstřícnější. 
      Děkuji všem za pozitivní přístup. 
           

Hana Bultasová, ředitelka Polikliniky Bor 

REKONSTRUKCE ZÁMKU 
 

      V březnu letošního roku byl v našem zámku zahájen 
projekt Obnova fasády severního křídla – severní a 
západní část.  
      Severní křídlo zámku je renesanční přístavbou ke go-
tickému jádru, v místech, kde byla dříve hradební zeď a 
pozdně gotická věž. V renesanci byla fasáda omítnuta 
jednovrstvou sgrafitovou výzdobou v podobě psaníček 
spolu s korunovou římsou se sgrafitovým ornamentem. 
Nachází se zde kamenné prvky z období gotiky, nejvý-
znamnější jsou portál vstupní brány původně s padacím 
mostkem a střílna. Fasáda byla upravována v 19. století 
hrubozrnnou omítkou, poté ve 20. letech 20. století hla-
zenou prostou omítkou a naposledy v 60. letech 20. 
století, kdy byla provedena nová sgrafitová výzdoba na-
podobující renesanční řešení, která celoplošně překryla 
všechny předešlé zásahy.  
 

 

     Nejdříve byl proveden restaurátorský průzkum všech 
omítkových vrstev a kamenných prvků fasády, poté se 
začalo se snímáním vrchních vrstev, s čištěním původ-
ních renesančních sgrafit, tmelením a zpevněním omítek 
a také se prováděly konstrukční úpravy.  
      Veškeré práce probíhají dle původního plánu, 
s dokončením obnovy se počítá letos v září. Město Bor 
zažádalo na projekt fasády o dotaci u Plzeňského kraje. 
Po dokončení této části obnovy budou již hotovy všechny 
fasády na hlavní budově zámku. V budoucnu nás čeká 
kompletní rekonstrukce budov podzámčí, které jsou nyní 
ve velmi špatném stavu. Jejich obnově musí předejít 
úprava povrchu a celého terénu dolního nádvoří, včetně 
odvodnění. 

Galina M. Kortanová, kastelánka zámku 
                 

KULTURNÍ DĚNÍ V NAŠEM MĚSTĚ  

 

Borské kino dostane nová sedadla  
      Ve středu 29. dubna započala výměna starých seda-
del v kině v Boru. Postupně jsou odstraňována stará 
a vše je připravováno na montáž nových, moderních se-
dadel. 
      V kině byly od roku 1988 obyčejné dřevěné, čalouně-
né sklápěcí sedačky, jejichž technický stav již 
neodpovídal dnešním standardům a požadavkům diváků. 
A proto se městští zastupitelé rozhodli a schválili pořízení 
nových sedaček. Město Bor získalo na modernizaci sálu 
dotaci od Státního fondu kinematografie. 
 

 
 

      Moderní sedadla, stejná jako ve filmových multi-
plexech, dodá Společnost HOKO. Ve výbavě kina 
nebudou chybět ani obzvláště u mládeže atraktivní dvoj 
sedačky a v kinosále bude položena nová podlahová kry-
tina.  
      Již v roce 2015 byla provedena digitalizace kina dle 
standardu DCI. Diváci borského kina mohou tedy shléd-
nout jak premiérové filmy, tak filmy promítané ve 3D.  
      Rádi otevřeme naše kino co nejdříve a těšíme se, až 
opět divákům nabídneme skvělý filmový zážitek. Zatím 
ale, vzhledem k současné situaci, to nebude možné pro-
vozovat tak, jak jsme byli dosud zvyklí. O otevření kina, 
opatřeních a podmínkách návštěvy filmových i kulturních 
představení vás budeme informovat. 
 

Knihovna 
 

      Knihovna je otevřena od 4. 5. 2020. Do knihovny je 
vstup povolen pouze s ochrannými pomůckami nosu a 
úst. U pultu je připravena dezinfekce rukou a rukavice. 
Knihy se odevzdávají do plastových boxů, kde jsou ulo-
ženy dva dny a poté dezinfikovány. Přístup na internet je 
zakázaný. 
 

Otevírací doba knihovny: 
Pondělí a středa 8 – 11 hod. a 12,30 -17 hod.  
Pátek 8 – 11 hod. a 12,30 – 15,30 hod.  
 

Knihovna bude během letních prázdnin uzavřena  
od 1. 7. do 12. 7. 2020. 



Pozvánky do zámku 
 

Rezervace vstupenek a veškeré in-
formace o kulturních akcích získá-
te na internetových stránkách 
zámku www.zamekbor.cz, na face-
bookových stránkách nebo na tel. 
374 789 198, 607 038 246 a e-mailu: 
zamek@mubor.cz. Zámecké info-
centrum a pokladna má otevřeno 
v období od dubna do konce října 
denně od 8,30 do 17 hod. Kromě 
prodeje vstupenek na zámecké ak-
ce zajišťuje pokladna vstupenky na všechna předsta-
vení, koncerty a sportovní utkání v rámci portálů 
TicketArt a Plzeňská vstupenka. Platba je možná ho-
tově či platební kartou. 
 

Zahajujeme zámeckou sezónu, tradiční Zá-
mecké slavnosti jsou zrušeny, ale kulturní 
program v zámku bude probíhat 
      V letošním roce nemohla být turistická sezóna v zámku 
zahájena dle tradic v prvním dubnovém týdnu, ale posunuta 
až do prvního červnového dne. Pro návštěvníky tedy oteví-
ráme zámek a prohlídky v pondělí 1. června od 10 hod. Po 
celou hlavní sezónu (červen – září) bude zámek otevřený 
denně kromě pondělí od 10 do 17 hod., zámecké infocentrum 
otevírá již v 9 hod. a má otevřeno i v pondělí. Během letních 
prázdnin bude Správa zámku zajišťovat také rozšířený pro-
hlídkový okruh o Loretu. V měsíci říjnu je zámek přístupný 
vždy v sobotu a v neděli ve stejném čase jako v sezóně.  
Zámecké historické slavnosti se letos neuskuteční, Správa 
zámku však na původně plánovaný termín slavností (11. – 
12. 7.) připravuje speciální oživené prohlídky, které budou 
zaměřeny hlavně na dětské návštěvníky. Kromě ukázek šer-
mu, tance a hudby čekají na návštěvníky také řemeslné dílny.  
Tyto speciální prohlídky budou probíhat v sobotu 11. 7. i 
v neděli 12. 7. v pravidelných časech, tj. po oba dny vždy od 
10, 11, 13, 14, 15 a 16 hod. Kromě těchto prohlídek se 
v zámku uskuteční výstava dobových kostýmů a další dopro-
vodné programy zaměřené na historii a architekturu. 
 

Prázdninový zájezd ve dnech 8. - 9. 8. 2020 
Tradiční zájezd pro děti a rodiče – akce se uskuteční 
dle původních plánů – Zámek Karlova Koruna, Fajn 
park Chlumec, Botanicus Ostrá a Mořský svět Praha. 
Ubytování v domově mládeže v Poděbradech. 
Cena zájezdu je 1 400,- Kč pro dospělé a 1 200,- Kč pro 
děti, v ceně zájezdu je zahrnuta doprava, ubytování se 
snídaní v domově mládeže v Poděbradech ve čtyř nebo 
pětilůžkových pokojích a vstupy do všech památek a 
atrakcí. Platba zájezdu je nutná nejpozději do 10. 7. 2020 
v pokladně zámku (možnost platby kartou). Pro děti je 
připravena víkendová soutěž o pěkné knihy a cestovní 
balíček se svačinkou.  
 

Zájezd na muzikál Čarodějka – nový termín 
20. září 2020 (neděle) - náhradní představení za zrušený 
březnový termín. Nové vstupenky budou předány v autobuse. 
Odjezd z Boru v 10 hod. ze zastávky u kina.  
 

Slavnosti jablek a medu – 26. 9. 2020 
Tradiční akce se uskuteční dle původních plánů. 
V současné době nevíme, zda budou ještě nějaká opat-
ření z pohledu počtu návštěvníků, vše budeme řešit dle 
aktuální situace, aby akce mohla úspěšně proběhnout. 
V programu je přichystána pohádka pro děti a jako hlavní 
host se představí Voxel a spol. Více informací ke slav-
nostem a k tradiční soutěži O nejlepší jablečný nebo 
medový pokrm přineseme v srpnovém vydání Borského 
zpravodaje.  
 

Enigmatické variace – 26. 10. 2020 
Velký sál zámku, od 19 hod., vstupné 150,- a 200,- Kč 
(dle míst v jednotlivých řadách) 
Divadelní představení Enigmatické variace v hlavních ro-
lích s Martinem Stránským a Janem Maléřem diváky 
přivádí na vzdálený ostrov v Norském moři, kde žije 
v osamění nositel Nobelovy ceny Abel Znorko, vyhlášený 
svou arogancí. Nepřijímá návštěvy a razantně odmítá 
všechna interview, jednoho dne ho však osloví novinář 
regionálního deníku a Znorko s návštěvou souhlasí … Co 
spisovatel tají? O čem všem ví novinář? Záhada je po-
stupně odkrývána v nevšedním a zábavném dialogu 
s velmi skvělými hereckými výkony obou umělců. 
 
 

 
 

Zájezd do sklípku – nový termín  
31. října – 1. listopadu 2020  
Výlet do vinného sklípku do Velkých Bílovic spojený 
s prohlídkou města a zámku Pardubice (sobota) a hradu 
Český Šternberk (neděle). V neděli společný oběd 
v restauraci U Raušů ve Velké Bíteši.  
Cena zájezdu je 1 800,- Kč, cena zahrnuje dopravu, 
ubytování ve dvou nebo třílůžkových pokojích s pří-
slušenstvím, jídelní a nápojové menu ve sklípku 
(večeře, degustaci vína, obložené talíře, víno dle li-
bosti), honorář cimbálovky a vstupy do památkových 
objektů. 
Odjezd z Boru v sobotu 31. 10. v 7 hodin ze zastávky u 
kina, návrat v neděli 1. 11. okolo 19 hod. 
Rezervace v pokladně zámku nebo na tel. 374 789 198, 
607 038 246, na e-mailu: zamek@mubor.cz. Z důvodu 
velkého zájmu a omezené kapacity doporučujeme včas-
né rezervace. Platba zájezdu je nutná nejpozději do 31. 
8. 2020 v zámecké pokladně (možnost platby kartou). 
 

Dále připravujeme: 
7. 11. 2020 - Noční oživené prohlídky 
 

21. 11. 2020 – Zámecký koncert Moniky Absolonové 
Předprodej vstupenek od 1. 9. 2020 v pokladně zámku, 
vstupné 250,- a 300,- Kč (dle míst v jednotlivých řadách). 
 

 
 

Taneční kurz pro dospělé – pokročilí, termíny: 9. 11., 
16. 11., 23. 11., 30. 11., 7. 12., 14. 12. a 18. 12. se usku-
teční závěrečný večírek, kurzovné pro pár je 1 300,- Kč. 
 

 

http://www.zamekbor.cz/
mailto:zamek@mubor.cz


CO SE U NÁS UDÁLO  
 

… oslava MDŽ pro naše seniory se na zámku 
uskutečnila „na poslední chvíli“ 
 

      Pravidelně se opakující akcí města Bor, kterou pořá-
dáme k příležitosti oslavy Mezinárodního dne žen, je 
setkání zástupců města s našimi seniory, které se i 
v letošním roce, tak říkajíc na „poslední chvíli“, uskutečnilo 
6. března v našem zámku. 
      Po úvodním zahájení programu místostarostkou města 
vystoupili předškoláci z MŠ a následovalo vystoupení pě-
veckého sboru žáků ZŠ svým pěveckým vystoupením.    
Vybrané symbolické vstupné bylo opět rozděleno na dvě 
poloviny ve prospěch dětí MŠ a ZŠ. Součástí programu by-
la dámská volenka a napínavé losování o hodnotné ceny 
předávané našim seniorům.  
      Průběhem slavnostního podvečera hrála k tanci a po-
slechu skupina DM Band z Plané. O občerstvení se 
postarala „Hospůdka u Burešů“ ze Starého Sedla. Věřím, 
že jsme se všichni při letošním setkání na zámku dobře 
bavili a společně si užili dostatek zábavy a humoru.  
  

 
 

Rád bych touto cestou poděkoval dětem MŠ a žákům 
ZŠ za nácvik a kulturní vystoupení. 

Poděkování patří zaměstnancům Městského úřadu 
Bor, kteří se aktivně zapojili a vystupovali  

na této významné akci. 
Všem našim seniorům přeji mnoho sil, štěstí,  

pohodu, radost, vitalitu a hlavně pevné zdraví! 
… věřím, že se za rok opět společně pobavíme! 

 

Petr Myslivec, starosta města 
 

… 75. let od konce 2. světové války 
      V letošním roce si připomínáme smutné výročí 75. let 
od konce 2. světové války. Tři čtvrtě století od konce vál-
ky v Evropě se v naší zemi připomíná dnes mnohdy už 
jen s určitou nostalgií vzpomínek na vyprávění svých ro-
dičů či prarodičů, anebo na hodiny dějepisu. 
      Opravdových účastníků válečných bojů nebo fašistic-
kých perzekucí žije dnes už jen hrstka. I mezi dospělými 
stále častěji vyvstává otázka, zda je nutné si připomínat 
válečné útrapy a ztráty životů, když žijeme v míru a lid-
ském blahobytu.  
      Válka je stav nenormální, nelze ji zlehčovat. Svoboda 
je dar a bylo mnoho těch, co za ni položili život, i když ani 
nepatřili k národu, který se z ní radoval. V případě České 
republiky to byli především vojáci ruské Rudé armády, 
amerických vojenských sborů a našeho Československé-
ho armádního sboru.  
      K osvobození našeho města a okolních obcí neod-
myslitelně patří vojáci a jejich velitelé z americké 16. 
obrněné divize 3. armády, kteří 5. května 1945 překonali 
odpor zbytků německého vojska a přinesli radost do srdcí 
většiny zdejších obyvatel.  
      V rámci povolených opatření jsme za město Bor 
s účastí zástupců Československé obce legionářské jed-
noty Tachov v omezeném počtu osob uctili památku 

položením květin na Malém náměstí k pietnímu místu při-
pomínajícímu osvobození Boru americkou armádou 5. 
května 1945 v odpoledních hodinách a na hřbitově 
k válečnému hrobu. 
 

Petr Myslivec, starosta města 
 

ŽIVOT V NAŠICH OBCÍCH 
 
 

Zabijačkové hody v Borovanech 
 

     III. ročník zabijačkových hodů v Borovanech se 
uskutečnil 15. 2. 2020. 
 

      Sešel se rok s rokem a nastal den Z. Na počátku bylo 
prase domácí /Sus scrofa domesticus/ a na konci spousta 
spokojených strávníků. Co tomu všechno předcházelo?       
Vzhledem k tomu, že bylo přihlášeno asi 45 účastníků fi-
nančně podporujících tuto akci, muselo být prase veliké. 
Tentokrát už o váze 230 kg. Ve čtvrtek se začaly připravo-
vat prostory okolo boudy u rybníka a zabezpečit je proti 
nepříznivému počasí. 
      Zabijačkové hody byly rozděleny opět do 2 dnů. V pá-
tek se konala porážka, příprava masa na výrobky a 
škvaření sádla. V sobotu brzo ráno začalo vše podstatné. 
Zatopilo se pod kotli a za hodinu se začala po návsi linout 
vůně vařeného masa. Za dvě hodiny již byl ovar na stole a 
každý mohl ochutnat, co chtěl. Poté nastal čas mistra řez-
nického a jeho pomocníků. Vše nakrájet, namlít, okořenit, 
zamíchat a nacpat do střev a tlačenkových obalů. O zužit-
kování ostatního masa se postaraly hospodyňky a napekly 
řízky. V 17 hod. bylo hotovo a rozdělovala se výslužka. 
Každý z finančních podporovatelů si odnesl od každého 
výrobku vzorek, trochu sádla a prdelačku. 
      Pak se všichni přesunuli do společenské boudy a i tam 
se pojídaly výrobky a hlavně řízky. Po celou dobu zabijač-
ky se též konzumovaly buchty a sladkosti, bez kterých se 
neobejde žádná zabijačka. O toto se postaraly místní hos-
podyňky. K dobré náladě přispěl i hráč na basu, který přijel 
až z daleké Ostravy. 
      Jako poděkování za kvalitně odvedenou práci a chutné 
výrobky byl mistr řeznický slavnostně vyznamenán „Řá-
dem vyvařeného zubu I. třídy“. Při dobré kávě a u pivečka 
čas rychle ubíhal a tak není divu, že někteří jedinci odchá-
zeli domu až v brzkých ranních hodinách následujícího 
dne. 

 
 

      Třetí ročník zabijačkových hodů skončil. Stává se to 
již tradicí, že je to v Borovanech první akce v novém roce. 
Na první pohled by se zdálo, že se jedná jen o jídlo a pití, 
ale je mnoho účastníků, kteří se těší na setkání s kama-
rády, rodáky a na tu atmosféru vesnické zabijačky. Každý 
rok je počet účastníků stále vyšší. Přihlédneme-li k tomu, 
že zabijačku zajišťují stále stejní lidé, není divu, že každý 
má mnoho starostí, aby vše klaplo. Musí se zajistit koření, 
tácky, pečivo, pivo a spoustu jiných věcí, v neposlední 
řádě úklid, aby nebylo poznat, že se u boudy něco dělo. 
Přes všechny starosti to ale stojí za to. Lidé by v dnešní 
uspěchané době měli vypnout, posedět a pohovořit. A to 
je hlavní myšlenka celé akce. 
      Tak zase příště!                   Josef Bambas, Borovany         



ZÁKLADNÍ ŠKOLA INFORMUJE 
 
 

Úspěch na matematické olympiádě 
      Dne 29. 1. byli Tomáš Hulák, Ondřej Kodalík, Vojtěch 
Podlipský a Šimon Pražák na soutěži MATEMATICKÁ 
OLYMPIÁDA. V 8 hod. jsme vyjeli vlakem z Boru do Ta-
chova, kde se soutěž konala. Šli jsme do školy Zárečná a 
tam jsme měli chvíli čas, než dorazili ostatní soutěžící. 
Když všichni dorazili, rozdali nám zadání úloh. Měli jsme 
90 minut na tři úlohy, po skončení 90 minut nám vybrali 
výsledky úloh a odešli jsme na vlakové nádraží. Když 
jsme přijeli do Boru, vrátili jsme se do školy. V úterý 4. 2. 
nám paní učitelka řekla výsledky soutěže. Tomáš Hulák 
se umístil na 6. místě se 7 body, Šimon Pražák se umístil 
na 3. místě s 10 body, Ondřej Kodalík se umístil na 2. 
místě s 13 body a na 1. místě skončil Vojtěch Podlipský 
s plným počtem bodů. Poprvé se stalo, že se na prvních 
třech místech umístili žáci ze stejné školy i třídy. Ve škole 
jsme dostali pochvalu od paní učitelky a od pana ředitele. 
A postoupili jsme do Krajského kola. HURÁÁÁÁÁÁ!!! 
 

Vojta Podlipský, Šimon Pražák,  
Ondřej Kodalík, Tomáš Hulák,  

Marcela Bláhová Blahutová – třídní učitelka 
 

STŘEDNÍ ŠKOLA BOR  
 

JEDINEČNÁ PŘÍLEŽITOST ZVÝŠIT SI KVALIFIKACI 
BEZ PŘIJÍMACÍ ZKOUŠKY - STUDIUM ZDARMA 
(možnost podání přihlášky v prodlouženém termínu 
do 31. 8. 2020) 
 

 
 

 

INFORMACE Z KLUBU SENIORŮ      
 
 

 
 

      V lednu jsme se sešli v Hodovní síni zámku.  Kaste-
lánka Galina nás seznámila s posledními pány na zámku 
v Boru, od nástupu na borské panství, přes jejich odchod 
z Boru až do současnosti. Bylo to velmi zajímavé vyprá-
vění, které nás seznámilo s životem rodiny Löwensteinů 
nejen dříve, ale i nyní. 
     V březnu jsme se nechali představiteli města pozvat 
na setkání u příležitosti MDŽ. Vystoupily děti 
z mateřských škol pod vedením svých učitelek, pěvecký 
sbor základní školy pod vedením paní Anny Sudové. Ob-
čerstvení správa zámku připravila ve spolupráci s rodinou 
Burešových, k tanci i poslechu hrál DM Band Planá. Po-
děkování patří nejen představitelům města, ale 
především správě zámku – podle mého názoru. A pokud 
se mohu ještě vyjádřit, tak mi poněkud vadila absence 
zastupitelů, kteří bývají pravidelně zváni na tato setkání 
seniorů, ale v letošním roce se kromě starosty Petra Mys-
livce a místostarostky Jany Šperkové zúčastnil pouze 
radní František Podlipský. 
      V tomto čísle jsem chtěla seniory seznámit s akcemi, 
které Klub seniorů chystá, ale situace v současnosti ne-

dovoluje uspořádat další akce, proto byly zrušeny. Proto-
že senioři patří mezi nejohroženější skupinu, netroufáme 
si předpokládat, jak to bude během letních prázdnin a 
z toho důvodu také nebude uskutečněn plánovaný výlet 
na konci srpna. Další setkání seniorů předpokládáme až 
koncem září, pokud to situace dovolí. 

Jaroslava Jáchimová 
 

PLZEŇSKÝ KRAJ PŘIPRAVUJE 
ZCELA NOVOU DOPRAVU  

 

      Cestující linkovými autobusy po Plzeňském kraji se 
od 14. června mohou těšit na více než 300 nových mo-
derních autobusů v barvách Plzeňského kraje. Všechna 
vozidla budou nízkopodlažní a vysoce komfortní – vyjma 
moderního vzhledu a zvýšeného pohodlí nabídnou i kli-
matizaci, USB nabíječky a na hlavních trasách ve 
vybraných spojích bude k dispozici i Wi-Fi připojení. 
 

Jedna jízdenka po celém kraji 
      Plzeňský kraj plánuje spustit i vlastní tarif, který budou 
moci lidé využívat jak pro autobusy, tak i pro vlaky, a 
platný bude pro jednotlivé jízdy i pro předplatné. Rozhod-
nete-li se cestovat veřejnou dopravou v rámci Plzeňského 
kraje, bude vám na cestu stačit vždy jedna jízdenka. Ne-
budete tak muset komplikovaně řešit, se kterým 
dopravcem pojedete, a u koho to vyjde levněji. 
. 
Dispečink 
      Nově bude od stejného data spuštěn dispečink inte-
grovaného systému, který bude hlídat přestupní vazby na 
nádražích, a to i mezi drážní a autobusovou dopravou. 
Přes dispečink bude možno objednat také tzv. spoje na 
zavolání. Jde o spoje s nepravidelnou vytížeností, které 
jsou místo zrušení převedeny do režimu objednávky. Ne-
objednají-li si cestující spoj, autobus nevyjede. 
Objednávka bude možná telefonicky přes číslo, které bu-
de na každém jízdním řádu, či přes webový formulář. 
. 
Díky změně navíc Plzeňský kraj, jako provozovatel, 
výrazně ušetří 
      Kraji se navíc s novým dopravcem podařilo i ušetřit, a 
to zhruba 16 milionů ročně. Nový dopravce bude Plzeň-
ský kraj obsluhovat deset let, jak uvádí smlouva s 
Plzeňským krajem, který je provozovatelem této dopravy, 
a který bude pobírat příjmy z jízdenek či naopak dotovat 
některé spoje. Veškeré informace o nové dopravě nalez-
nete na webových stránkách www.idpk.cz a Facebooku a 
Instagramu IDPK.cz. 
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